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Spørgsmål nr. S 1597 fra medlem af Folketinget Karsten Lauritzen 

(V): 

”Agter ministeren at tage kontakt til den norske justitsminister 
med henblik på tilbyde de norske myndigheder dansk bistand i 
forbindelse med, at politiet i Oslo har genoptaget efterforsk-
ningen af branden på færgen Scandinavian Star i 1990, foran-
lediget af, at en ny rapport netop har sået tvivl om konklusio-
nerne i den hidtidige efterforskning, jf. Jyllands-Posten den 7. 
april 2013?”

Svar:

Sagen om Scandinavian Star har været undersøgt adskillige gange af både 

den norske og den danske anklagemyndighed. Senest besluttede den nor-

ske rigsadvokat den 30. januar 2012, at der ikke var grundlag for at genop-

tage efterforskningen. Den norske rigsadvokats afgørelse blev den 13. 

marts 2012 oversendt til Folketingets Retsudvalg. (REU 2011-12, Alm. del 

- Bilag 303)

Det har fremgået af de seneste dages medieomtale, at der er blevet frem-

lagt en ny rapport om branden. Jeg kender ikke nærmere til de angiveligt 

nye oplysninger, der skulle fremgå af rapporten. Jeg har imidlertid forstået, 

at Politimesteren i Oslo har taget kontakt til de personer, der står bag un-

dersøgelsen. 

Det er for mig at se den rigtige fremgangsmåde, at eventuelle spørgsmål 

om at genoptage straffesagen behandles af politi og anklagemyndighed. 

Jeg går i den forbindelse ud fra, at de norske myndigheder tager kontakt til 

den danske anklagemyndighed, i det omfang det vurderes, at kontakten 

med de personer, der står bag undersøgelsen, giver anledning til det.  

Jeg finder på den anførte baggrund ikke anledning til at rette henvendelse 

til Norge på politisk niveau, som det foreslås med spørgsmålet.


